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Borås Stads remissyttrande över Promemorian Cirkulär 

hantering av textil och textilavfall 

KN2023/03051 

Beslut 

Borås Stad tillstyrker promemorians förslag och vill att ett producentansvar för 

textil finns på plats till 1 januari 2025.   

Sammanfattning 

Borås Stad är positiv till promemorians förslag. Konsumtionen av textilier och 

hanteringen av det avfall som uppstår måste bli mycket bättre ur resurs- och 

klimatsynpunkt. 

Det är oerhört viktigt att det är rena fraktioner som kommer till 

textilåtervinningsanläggningarna, därför behövs ett nationellt stöd i arbetet med 

att informera invånare, så informationen blir likvärdigt i hela landet. 

Vi ser ett behov av att ett producentansvar för textil finns på plats till 1 januari 

2025. Eftersom det kan minska kommunens  kostnader för insamlingen av 

textilier.  

Borås Stad menar även att det bör stå uttryckligen i lagtexten att kommuner ska 

vidta åtgärder för att minska transporternas klimatpåverkan, när de ordnar 

transport av textilierna till textilsorteringsanläggningarna. Exempelvis bör de 

uppmanas att skicka det insamlade materialet till närmsta anläggning (annars 

riskerar man att textilavfallet blir en handelsvara och skickas långt) och krav bör 

även ställas på typ av fordon/bränsle.  

Promemorian skriver en sak om reparationer – att de kan skapa/gynna 

arbetstillfällen i form av fler skrädderier och klädverkstäder. Detta är en 

eftersträvansvärd effekt, därför efterlyser vi ett resonemang om incitament som 

kan få fler att välja att reparera 

Uppbyggnad av system som samlar in och sortera det textila avfallen är 

kostsamt, det är därför viktigt att ett nationellt stöd finns för uppförande av 

Regionala textila Hubbar.  
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Ärendet i sin helhet 

Borås Stads synpunkter på förslaget 

Borås Stad är positiv till promemorians förslag. Konsumtionen av textilier och 

hanteringen av det avfall som uppstår måste bli mycket bättre ur resurs- och 

klimatsynpunkt. Det finns väldiga klimatvinster i att öka utsorteringen och 

återanvändning/återvinning av textil.  

Borås Stad vill understryka att det kommer att behövas mycket kommunikation 

för att informera hushåll och verksamheter om att inte slänga trasor med 

kemikalier m.m. Det är oerhört viktigt att det är rena fraktioner som kommer 

till textilåtervinningsanläggningarna, därför behövs ett nationellt stöd i arbetet 

med att informera invånare, så informationen blir likvärdigt i hela landet.  

Det är viktigt att kommunikationen som syftar till att främja återanvändningen 

också tar ett helhetsgrepp om textiliers klimatpåverkan och vikten av att gå 

ifrån fast fashion till mer hållbara konsumtionsmönster.  

Borås Stad förstår att införande av ett producentansvar är svårt i detta skede 

innan förslaget från Europeiska kommissionen har presenterats och förhandlats 

färdigt inom EU. Vi ser dock ett behov av att ett producentansvar för textil 

finns på plats till 1 januari 2025. Eftersom det kan minska kommunens  

kostnader för insamlingen av textilier. Det är viktigt att redan nu ta hänsyn till 

den kommande lagstiftningen för producentansvaret så branschens och den 

kommunala textila insamlingen och omhändertagandet hänger ihop. Just nu 

utvecklas en systemdemonstrator i Borås som tydligt visat att textilåtervinning 

kräver  komplexa system som hänger ihop.  

Borås Stad menar även att det bör stå uttryckligen i lagtexten att kommuner ska 

vidta åtgärder för att minska transporternas klimatpåverkan, när de ordnar 

transport av textilierna till textilsorteringsanläggningarna. Exempelvis bör de 

uppmanas att skicka det insamlade materialet till närmsta anläggning (annars 

riskerar man att textilavfallet blir en handelsvara och skickas långt) och krav bör 

även ställas på typ av fordon/bränsle.  

I EU direktivet nämns att återanvändning samt reparationer ska förespråkas, 

men i promemorian nämns inte att kommunernas kommunikation ska omfatta 

reparationer, bara återanvändning. Regeringen tog nyligen initiativ till en 

momshöjning på reparationer av cyklar, skor, lädervaror, kläder och 

hushållslinne från 6 till 12 procent. I ljuset av bestämmelserna i EU-direktivet är 

det rimligt att frågan omprövas - att uppmuntra människor och verksamheter 

till att välja att reparera när det går blir lättare om det går att köpa dessa tjänster 

till ett fördelaktigt pris. Promemorian skriver en sak om reparationer – att de 

kan skapa/gynna arbetstillfällen i form av fler skrädderier och klädverkstäder. 

Detta är en eftersträvansvärd effekt, därför efterlyser vi ett resonemang om 

incitament som kan få fler att välja att reparera. 

I Borås finns en ambition att skapa en regional Hub för insamling och sortering 

av textilt avfall med möjlighet till uppskalning. Detta för att kunna hantera stora 

volymer med hänsyn till avfallshierarkin. Uppbyggnad av system som samlar in 
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och sortera det textila avfallen är kostsamt, det är därför viktigt att ett nationellt 

stöd finns för uppförande av Regionala textila Hubbar.  
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